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Finansudvalget 
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Christiansborg 
1240 København K 

I brev af 25. februar 2021 har udvalget efter ønske fra Rune Lund (EL) stillet mig 
følgende spørgsmål: 

Aktstk. 166 spørgsmål 1 

 
Det fremgår af aktstykket, at der efter indflytningen (2026) vil ske en reduktion på 
2,7 m2/STÅ set i forhold til 2020. Hvilke konsekvenser vurderes reduktionen at få 
for studiemiljøet, herunder muligheden for at etablere et tilstrækkeligt antal 
studiepladser i lyset af, at de studerende angiver, at de allerede nu oplever, at der 
er for få m2 til de studiepladser der er behov for på Fuglsangs Allé? 

Svar 

Uddannelses- og Forskningsministeriet har indhentet bidrag til besvarelsen fra 
Aarhus Universitet (AU).  
 
AU oplyser, at de oplyste arealer for Fuglesangs Allé (FSA) og Universitetsbyen 
dækker over forskellige indretninger. Arealreduktionen afspejler, at de to områder i 
AU’s centrale campus integreres og udnyttes fuldt ud med flytningen. Når der 
således ses bort fra arealer, der ikke er direkte dedikeret til studiemiljøet, såsom 
parkeringskælder, bibliotek, administrationslokale, lagerplads og depoter for 
Fuglesangs Allé, udgør arealreduktionen med indflytningen i Universitetsbyen ca. 
0,8 m2/STÅ.  
 
AU forklarer, at forholdene for de studerende i Universitetsbyen forbedres, bl.a. 
fordi de nye auditorier og undervisningslokaler vil kunne rumme flere funktioner. 
Der vil blive indrettet forskellige typer studiezoner, herunder stillezoner, 
fordybelseszoner og gruppefaciliteter samt moderne studiepladser med afsæt i de 
studerendes konkrete behov og ønsker. Studiemiljøet i Universitetsbyen får 
således et kvalitativt løft sammenlignet med det nuværende studiemiljø på FSA. 
 
AU har kalkuleret med, at antallet af studiepladser kvantitativt som et minimum 
fastholdes på samme niveau som på FSA. 
 
Med venlig hilsen 
 
 
Ane Halsboe-Jørgensen 

Finansudvalget 2020-21
Aktstk. 166 - endeligt svar på § 19 spørgsmål 1

Offentligt
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